

Cyproterone Acetate

【OAND】 Androcur® 50mg/Tab

ATC Code : G03HA01

中文名： 安得卡錠 «Delpharm Lille SAS»

適應症： 男性：嚴重性慾過強、抗雄性素治療前列腺腫瘤。
女性：嚴重的男性化徵狀、青春痘、多毛症。

藥理分類： Antiandrogen; Antineoplastic Agent.

用法用量： **Administration:** orally, take tablets at the same time each day, after meals and with liquids.

Indications and dosage regimens:

Control of libido in severe hypersexuality in adult male:

Initially, 50-100 mg BID-TID; maintenance 25mg BID.

Prostatic carcinoma:

After orchiectomy, 100 mg QD-BID; without inoperable orchiectomy, 100 mg BID-TID.

Severe signs of androgenization in female:

--In women of childbearing age:

1st-10th day of the cycle, 100 mg BID, with effective contraceptive measure.

--In postmenopausal or hysterectomized patients:

25-50 mg QD for 21 days, followed by a 7-day free interval.

Maximum daily dose: 300mg.

不良反應： 疲倦、性慾降低、乳房脹大、熱潮紅、盜汗、腸胃不適、紅疹。

交互作用：

- Antidiabetic Agents: ↓ the therapeutic effect of Antidiabetic Agents.
- CYP3A4 Inducers (rifampicin, rifapentine, phenytoin, phenobarbital): ↓ the serum concentration of Cyproterone.
- CYP3A4 Inhibitors (ritonavir, itraconazole, voriconazole, clarithromycin): ↑ the serum concentration of Cyproterone.
- HMG-CoA Reductase Inhibitors (Statins): ↑ the serum concentration of Statins.
- St John's Wort: ↓ the serum concentration of Cyproterone.

注意事項：

- 1.飯後以少量液體服用，最好每天同一時間服用。
- 2.開始治療後若出現嘔吐、噁心、上腹部不適、倦怠、皮膚或眼睛發黃、茶色尿等症狀，應立即就醫。
- 3.使用本品治療期間，肝功能、腎上腺皮質功能及紅血球數應作定期檢查。
- 4.本身若有肝臟方面疾病，則不建議使用本品。

懷 孕 期： 孕婦禁用本品。使用前須先排除懷孕的可能。

授 乳 期： 禁用。